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Algemene beschouwingen bij de Voorjaarsnota 2011 

 

Voorzitter, 

 

We hebben de laatste tijd veel onderwerpen bij de kop gehad over het reilen en zeilen van onze 

gemeente. Punten als duurzaamheid, kunst & cultuur, activiteitenterrein en nu de financiën dmv de 

voorjaarsnota. Stuk voor stuk belangrijke zaken voor de toekomst van onze gemeente. Als CDA-fractie 

Dalfsen willen we vandaag hier een element aan toevoegen: onze gemeenschap.  

Een gemeente is een groep van woonkernen (dorpen, steden) met het bijbehorende gebied, terwijl de 

term gemeenschap laat zien dat deze is opgebouwd uit mensen. Als individu en als groep. Uit de huidige 

inwoners en de toekomstige, uit ouderen en jongeren. Dus nu en later.  

 

Inwoner kan het zelf 

Daar waar de laatste jaren er veel gesproken is over duurzaamheid (en terecht!), vragen wij aandacht 

voor sociale duurzaamheid. Oog voor elkaar. En daar bedoelen wij niet alleen de gemeente mee die oog 

heeft voor haar inwoners, nee zeker niet. De gemeente hoort op de tweede plaats. De inwoner staat 

centraal. Niet een samenleving die vanuit het gemeentehuis wordt bestuurd maar een samenleving die 

zichzelf creëert. Die zelf initiatieven ontplooit, die zelf verantwoordelijkheid neemt voor zijn of haar 

toekomst in samenhang met die van anderen.  

 

We onderstrepen het belang van vrijwilligers, maar zeker ook van de mantelzorgers. We onderschrijven 

dan ook van harte het promotieplan dat het college voornemens is te ontwikkelen. Meer duidelijkheid 

wanneer je een mantelzorger bent en hoe en waar je kunt aankloppen voor ondersteuning. We willen het 

college oproepen ook zorgaanbieders te stimuleren om mantelzorgers te ondersteunen. [1] 

 

Daar waar nodig moet de gemeente een helpende hand bieden 

De overheid heeft de taak er voor te zorgen dat er een vangnet is voor hen die niet bij machte zijn 

zelfstandig aan de maatschappij deel te nemen. Om wat voor reden dan ook.  

 

We willen in dit kader aandacht vragen voor stapeling van bezuinigingen voor gezinnen die daardoor het 

hoofd niet meer boven water dreigen te kunnen houden. We vragen nog maar eens hoe het staat met het 

meldpunt armoede anoniem. [2] Een instrument heel wat potentie in zich heeft. 

De Wet Sociaal werk is een van de financiële zorgpunten van deze VJN. Het college noemt in de krant 

een verwacht tekort van tonnen. Toch staat in deze VJN slechts een incidenteel tekort. In deze raad 

hebben we over het verwachte structurele tekort nog niets vernomen, ondanks onze vragen. Het wordt 

hoog tijd dat het college hierin open kaart speelt, het liefst vandaag nog. [3] Wij willen dat onderzocht 

wordt wat de mogelijkheden zijn om de gemeenschappelijke regeling Wezo af te stoten en wat de 

gevolgen daarvan zijn. [4] Wij willen daarbij al wel vast meegeven dat wij de Wezo zien als instrument, 



niet als doel. Zorg hebben wij voor de betrokken SW-ers, alle SW-ers, ook die ondergebracht zijn bij 

Larcom. Er moet, zeker voor hen, snel duidelijkheid komen.  

 

Mensen zijn zelf verantwoordelijk, ik zei het al. Toch kan het nodig zijn dat de overheid hen een zetje in 

de rug moet geven. Concreet voorbeeld hierbij is Laaggeletterdheid. Ook in Dalfsen. Stelt u zich eens 

voor: internet: moeilijk of helemaal niet, krant: niet te lezen, televisie: alleen als er geen ondertiteling is. 

Let u maar eens op hoe vaak dat voorkomt. Wij willen een plan van aanpak van het college in deze. [5] 

Mocht het humane argument u minder aanspreken, het heeft ook financiële gevolgen voor onze 

gemeente. 

 

Veiligheid is een belangrijk thema. We scoren hier goed op. Toch zijn er op het station de laatste tijd weer 

veel klachten over vandalisme aan de geparkeerde fietsen en brommers. Dat is toch van de zotte! We 

vragen het college om het plaatsen van camera’s nogmaals te onderzoeken. [6] 

 

Soms hebben ook ouders hulp nodig. De aanloop bij het Centrum voor Jeugd en gezin laat dit zien. 

Ondanks een lage profilering. Dat kan en moet dus nog beter. [7] 

 

Over het alcoholminderingsbeleid horen we de laatste tijd weinig meer. Het aantal zogenaamde 

comazuipers neemt toe. Wat gaan we hier aan doen? [8] 

 

De laatste tijd wordt ook steeds meer duidelijk wat de op lange termijn schadelijke  gevolgen zijn van 

gehoorbeschadiging. Op de werkplaats is het al gewoon dat mensen gehoorbescherming dragen. Maar 

kom je ’s avonds bij een concert of disco dan is het geluid vele malen harder en de bescherming nihil. 

Met alle gevolgen van dien. Wat zijn de mogelijkheden van de gemeente om hier op te treden? [9] 

Verplicht oordopjes bij de entree, een maximale geluidsproductie? We zouden hier graag een creatieve 

oplossing van het college zien. 

 

Sport is gezond voor lichaam en geest, daarbij vertel ik niets nieuws. Daar waar het samen met anderen 

gebeurd, helpt het ook om sterkere gemeenschappen te creëren. We vragen aan het college om een 

notitie over toekomstig sportbeleid. [10] 

 

We zijn zuinig op vrijwilligers, toch ontkomen we er niet aan om ook daar op te bezuinigen. Om hen te 

helpen toch financiering te vinden, stellen wij voor dat de gemeente een workshop ed faciliteert voor 

fondsenwerving etc. [11] Ihkv geef ze geen vis maar een hengel. 

 

Vwb de bezuinigingen voor peuterspeelzaalwerk. Ook daar zal financieel de broekriem moeten worden 

aangehaald. Als CDA zien we in de toekomst het onvermijdelijk samengaan van de peuterspeelzalen met 



kinderopvang. Wij zouden de bezuinigingen wel willen terugdraaien als samenwerken integratie wordt. 

Dat zou dan wat ons betreft een voorwaarde voor de subsidie zijn. [12] 

 

… En meewerken 

We hebben recent gesproken over het meerjarenprogramma duurzaamheid. Dat ligt ons na aan het hart. 

We zijn helder geweest in de vraag over nog meer windmolens. Die komen er niet. We gaan graag 

samen met het college op zoek naar alternatieven. Wat ons betreft gaan we dat als gemeente niet 

allemaal zelf uitvoeren. Dit is nu echt een gezamenlijke verantwoordelijkheid van overheid en inwoners. 

We zouden graag zien dat het college een gidsfunctie vervult en het voortouw neemt om mensen en 

instanties samen te brengen. [13] Faciliteren ipv uitvoeren. Er zijn mogelijkheden te over: 

Asbest eraf, zon er op. Meedoen via een door particulieren beheerde pot, niet iedere agrariër afzonderlijk 

maar in gezamenlijkheid, ook met de niet agrarische bewoners van onze gemeente. Hetzelfde geldt voor 

bedrijventerreinen, eventueel met behulp van de provincie.  

Daar waar nodig moeten we als gemeente de norm zetten: Co2-neutraal eisen voor bedrijventerreinen en 

gemeentelijke gebouwen (Trefkoele, Schakel). Misschien kan hiervoor zelfs het Bouwbesluit worden 

aangepast.  

 

We vinden het belangrijk dat we voldoende woningen hebben voor onze huidige en nieuwe inwoners. We 

zijn blij met de aanpassing van kavelgrootte waardoor de doorstroomwoning werkelijkheid gaat worden. 

De starterleningen moet in stand worden gehouden. [14] We zien in dit kader nog mogelijkheden in vab’s. 

[15] 

Het is belangrijk dat er voldoende betaalbare woningen zijn. De gemeente voert hier tot nu toe een actief 

grondbeleid voor. Toch denkt het CDA dat we het grondbeleid moeten herbezinnen. Ook Dalfsen zal 

woningquota moeten inleveren, daar moeten we nu rekening mee houden. Dat geldt overigens ook voor 

het winkelbestand. Er hebben al vele gemeenten grote verliezen moeten nemen agv te optimistische 

prognoses. Overzicht van de gronden en het beoogd gebruik in vergelijking met de verwachte benodigde 

grond is nodig. [16] Dit zou wel eens een mooi onderzoek zijn voor de slapende rekenkamer. [17] 

 

Ook helpende hand vragen 

Als gemeente kunnen we het niet alleen. Daarvoor hebben we onze inwoners en bedrijven nodig, maar 

ook onze medeoverheden. We wachten dan ook in spanning af wat het BestuursKrachtOnderzoek ons 

zal leren.  

Het coalitieakkoord van de provincie bijvoorbeeld past bijna 1-op-1 in Dalfsen. We moeten hier maximaal 

van profiteren. Hoe gaat het college dit aanpakken en wat de verwachte inkomsten zijn? [18] 

Ook de samenwerking in het Vechtdal bijv op het terrein van toerisme is essentieel voor de ontwikkeling 

van Dalfsen. [19] De toeristenbelasting mag wat ons betreft niet te veel uit de toon gaan lopen. Het lijkt 

ons goed aansluiting te zoeken met Vechtdal, in ieder geval met Ommen. [20] 

 



De gemeente hoeft het wat ons betreft niet allemaal alleen te verzinnen. De denkkracht van onze 

inwoners met al hun ervaring is enorm. We stellen voor om burgers actief te laten meedenken waar geld 

te besparen valt (bijvoorbeeld WMO, energie etc). [21] 

 

Duidelijk communiceren 

Als je in Dalfsen nieuw komt wonen, kun je een heleboel informatie vinden op de website. Maar echt 

hapklare brokken zijn het niet. We stellen voor dat we naast een publieksversie van de Missie en visie, 

ook de uitwerking hiervan toegankelijk maken. [22] Bijvoorbeeld de woonvisie in een publieksversie 

maken en toevoegen aan de Missie en Visie.   

 

En natuurlijk op de centjes passen 

De VJN is elke keer weer beter leesbaar. Complimenten daarvoor aan de werkgroep planning en control 

en aan de betrokken ambtenaren. We hebben nog wel wat verbeterpunten, daar komen we in de P&C 

wel op terug.  

In het coalitieakkoord is een onderzoek aangekondigd naar de buitendienst. We hebben de uitkomsten 

hiervan nog niet gezien, toch wordt een aantal investeringen voorgesteld. Deze zien we graag 

geparkeerd totdat het onderzoek aan de raad is aangeboden en besproken. [23] 

 

Een aantal meevallers lijkt direct te worden tegen geboekt met tegenvallers. Bijv. stage en mobiliteit en 

programmamanager dienstverlening. Dit moet echt uit personeelsbudget. [24] 

Meevallers op budgetten en projecten dienen ter beschikking te komen van de Raad. Deze kan, al dan 

niet op voorstellen van het college, hieraan een bestemming geven. Tegenvallers worden opgevangen 

binnen de begroting, tenzij dit qua aard en/of omvang niet mogelijk is. Dit is ook de rijkssystematiek. [25] 

 

Gemeentelijke gebouwen kosten veel geld en er staat een aantal grote investeringen in het verschiet. In 

de begroting hebben we daar het volgende over gezegd: “Met alle ontwikkelingen mbt kulturhusen enz. 

vinden we het verstandig om het gemeentelijk gebouwenbeleid te evalueren. Welke gebouwen hebben 

we nog nodig? Ook moeten de mogelijkheden onderzocht worden om onze gebouwen met eenmalige 

uitgaven duurzamer te maken. Dan kunnen de jaarlijkse lasten lager worden en een co2-reductie kan 

worden gerealiseerd.” Kan het college aangeven wanneer dit gaat gebeuren? [26] 

 

Resumerend, het CDA kiest voor de betrokken burger. De overheid faciliteert, stimuleert daar waar nodig 

en zorgt voor een stevig vangnet. Alleen samen kunnen we de toekomst aan. 

 

Ik wens u en de rest van het college We wensen het college veel wijsheid en zegen.  

Ik dank u voor uw aandacht. 

 

CDA-fractie Dalfsen 



Algemene beschouwingen bij de Voorjaarsnota 2011  
  
Voorjaarsnota 2011  
 
Vuil water blust ook vuur!  
Voorzitter, met deze titel willen we aangeven dat we in moeilijke tijden geen hoge 

eisen kunnen stellen en met minder genoegen moeten nemen.  
 
Inleiding  
Hartelijk dank voor de duidelijk leesbare voorjaarsnota 2011. De opzet is 
dit jaar gewijzigd met dank aan de commissie planning en control. De toelichtingen onder de afwijkingen 
maken duidelijk waarop en waarom er afwijkingen zijn. Voor nieuw beleid is er zolang we moeten 
bezuinigen geen financiële ruimte.  
Ook op bestaand beleid moeten we bezuinigen zoals afgesproken in het coalitieakkoord.  
Samen kiezen en samen doen is de titel van het raadsdocument. Sociale cohesie, de leefbaarheid, 
duurzaamheid en financiën dragen onze gezamenlijke verantwoordelijkheid.  
We merken op dat de bezuinigingen goed zijn ingezet en de doelstellingen over het algemeen gehaald 
zijn. Dit is een compliment waard. Wij zijn tevreden over de wijze waarop de zaken die we gezamenlijk 
hebben aangegeven opgepakt worden. Ondanks de economische crisis zijn de ambities hoog te noemen.  
Ondanks onze duidelijke opdracht valt het ons zwaar te moeten bezuinigen op het sociale domein. Het 

bestuursakkoord geeft op dit moment nog weinig duidelijkheid. Er zijn risico‟s op de sociale 

voorzieningen en de nieuwe wet Werken naar vermogen heeft nog veel vraagtekens. Het is nog maar de 
vraag of de Larcom ook in dezelfde mate de gevolgen ondervindt als de Wezo zoals u stelt op blz.11. Wij 
zijn bij de Larcom op werkbezoek geweest, hebben ons uitvoerig laten inlichten en we hebben daar een 
andere bedrijfsvoering gezien. Wij verwachten dat Larcom beter op de toekomst is voorbereid. (1)  
In het algemeen willen we aangeven dat we verwachten van ambtenaren dat ze meedenken, vooral met 
nieuwe initiatieven. We hebben al vaker aangegeven dat we vinden dat er gekeken moet worden naar de 
mogelijkheden en niet naar de onmogelijkheden. We horen nog te vaak dat er niet meegewerkt of beter 
gezegd tegengewerkt wordt en er te star met de regels wordt omgegaan. Met name bij nieuwe 
activiteiten/ branches. Bedrijfspanden worden onverkoopbaar wanneer er bij nieuwe ontwikkelingen direct 
strengere eisen toegepast worden. Wij zouden graag zien dat “onze ambtenaren” een burgervriendelijker 
houding aannemen. Soms moet je ook in de geest van de wet kunnen handelen. Het moet niet nodig zijn 
dat de burgemeester of een wethouder er aan te pas moet komen  
 
Voortgang per programma met financiële afwijkingen  
 
Programma 1 Bestuur  
Wij vragen ons af waarom niet eerder het programma dienstverlening in de begroting is opgenomen 

terwijl in 2009 al de nota „Dienstverlening; visie en verbeteragenda‟ is vastgesteld.(2)  

Bij het vaststellen van de begroting is het budget voor Hoorzittingen geschrapt. Nu we echter met de 
jeugd in gesprek willen moet er een beroep worden gedaan op “andere potjes”. We vinden dit geen juiste 
manier van gelden beschikbaar stellen. We stellen voor om een structureel budget beschikbaar te stellen 
voor de griffie voor het raadplegen van onze burgers. (3)  



Wat betreft de ICT staan ons de komende jaren forse investeringen te wachten, die niet uit te stellen zijn. 
Is er door een nog nauwere samenwerking met de gemeenten Staphorst en Zwartewaterland meer 
voordeel te behalen? (4)  
 
Programma 2 Openbare orde en veiligheid We constateren met tevredenheid dat onze suggesties van 
vorig jaar oa. bij de brandweer en de buitendienst zijn overgenomen. We verwachten dat op deze manier 
nog meer besparingen te realiseren zijn. Ondanks de toezegging van toenmalig burgemeester Elfers dat 
de brandweercommandant op de einddatum 1 januari 2010 van de loonlijst af zou zijn, constateren we 
dat dit anderhalf jaar later nog niet gerealiseerd is. Wij willen nadrukkelijk aangeven dat deze post ons 
grote zorgen baart. Wat is nu de einddatum? (5)  
 
Programma 3 Beheer openbare ruimte  
Wij delen met u de zorg dat het verlagen van het niveau van onderhoud van de wegen zowel binnen als 
buiten de bebouwde kom voor de lange termijn de nodige gevolgen voor de kwaliteit zal hebben. 
Nogmaals geven wij u mee dat de staat van de wegen op een verantwoord en veilig peil moet blijven.  
Graag vragen wij ook de nodige aandacht voor de gevaarlijke verkeerssituatie met betrekking tot de 
kruising Burgemeester Backxlaan-N377. De gesprekken met de gemeente, Plaatselijk belang, Provincie 
en inwoners van Nieuwleusen zijn gaande maar dit lopend onderzoek ontbreekt in de toelichting op de 
voorjaarsnota. (6)  
 
Programma 4 Economische zaken Het is goed te lezen dat de gemeente actief/ positief insteekt op het 
winkel- concentratiebeleid en contact met de ondernemers in de breedste zin van het woord. Ook de 
uitbreiding van de bedrijventerreinen in Nieuwleusen en Lemelerveld stemt ons tevreden.  
Een zorgelijke ontwikkeling vinden wij echter het Waterfront te Dalfsen. Is dit allemaal wel realiseerbaar 
binnen de termijnen die hiervoor zijn gesteld i.v.m. de huidige financieel economische crisis? (7) Wat 
gebeurt er als de projectontwikkelaar niet aan de gestelde tijdslimieten voldoet? (8)  
Wat zijn de ( financiële) consequenties voor de gemeente? (9)  
Het terugkopen van de muur van cichoreifabriek voor € 1,2 miljoen lijkt ons een ongezonde situatie vooral 
in verhouding met het totale verkoopbedrag. (10)  
Wat betreft het Kroonplein in Lemelerveld stemt het ons tevreden dat er tussen de ondernemers en 
bewoners van het plein overleg is geweest en dat men daar over het algemeen positief is om een 
financiële inbreng te doen voor een upgrading van de opstallen. Wij wachten af hoe de gemeente in de 
nabije toekomst hierop zal insteken.  
Verder is het goed te vernemen, dat er plannen zijn om het centrumplan in Nieuwleusen en het 
verblijfsgebied verder te versterken om zodoende het gevoel van één Nieuwleusen verder te ontwikkelen. 
De toekomstige woningbouw in Oosterbouwlanden zal hier zeker een positieve bijdrage aan kunnen 
leveren.  
We zijn ons er terdege van bewust dat dergelijke projecten veel geld gaan kosten. We zijn benieuwd naar 
de voorstellen.  
 
Programma 5 Onderwijs  
We moeten voldoen aan de wettelijke taken en uitvoering geven aan de verordening leerlingenvervoer. 
Om de kosten beheersbaar te houden wordt het gebruik van openbaar vervoer gestimuleerd. Dit is 
mogelijk voor leerlingen van het voortgezet onderwijs maar wij vragen ons af of er ook gekeken is om het 
vervoer voor de jeugd in de basisschoolleeftijd anders te regelen. Het werkt ook al kosten verlagend als 
de leerlingen niet van huis gehaald worden maar van één verzamelpunt bv. in Dalfsen vanaf de 
Trefkoele. Wij verzoeken u te onderzoeken of het instellen van centrale opstapplaatsen een oplossing is. 
(11)  
 
Programma 6 Cultuur, sport en recreatie Wij zijn onaangenaam verrast door de laatste zin bij Muzerie. 
Namelijk dat Muzerie mogelijk wachtgeld claimt voor het beëindigen van de subsidie voor hafabra 
onderwijs. Wij mogen er toch van uit gaan dat u contractueel goede afspraken heeft gemaakt met 
Muzerie? (12)  
Het afgelopen seizoen hebben we beleid op topsport gemist. Tot nu toe steken we alleen in op 
breedtesport, dit kan versterkt worden door topsport. Graag zouden we op korte termijn een visie op 
topsport tegemoet zien. (13)  



 
Programma 7 Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening  
Nu een ruime meerderheid van de gemeenten tegen de sociale paragraaf uit het bestuursakkoord heeft 
gestemd, blijft het vooralsnog onduidelijk wat er op ons afkomt. Dat we vroeg of laat met de 
bezuinigingen te maken krijgen is evident ook al wordt er misschien weer onderhandeld over de sociale 
paragraaf.  
Onlangs is aangekondigd, dat de AWBZ zal worden gesaneerd en in zijn oervorm zal worden 
teruggebracht. Dat betekent dat velen hun PGB kwijtraken en daardoor aangewezen kunnen zijn op de 
gemeente.  
De komende tijd gaan we praten over een nieuw WMO beleidsplan in onze gemeente. Met de 
decentralisatie van extramurale begeleiding uit de AWBZ naar de WMO zal de gemeente beleidsmatig en 
financieel keuzes moeten maken. Gezien de grote consequenties die dit kan hebben willen wij dat er 

tijdig wordt geanticipeerd op risico‟s. (14)  

Net als u zijn wij ook van mening dat SW- ge-ïndiceerden meer betrokken worden bij de participatie in de 
samenleving en dat buiten Wezo gezocht wordt om een werkgever te vinden. Dit was oorspronkelijk ook 
de bedoeling van de wetgever. In dit verband zouden wij van het college willen weten hoe zij staat 
tegenover het beëindigen van de samenwerking met de GR Wezo. Kunnen we als gemeente dan zelf 
weer de regie – financiering en dienstverlening ter hand nemen? (15)  

We vragen u dit als een van de scenario‟s mee te nemen bij het “ronde tafelgesprek” op 4 juli as.  

Met de uitvoering van de wet OKE, waarin de kwaliteitseisen voor peuterspeelzalen en 
kinderdagverblijven op een lijn worden gebracht en er een dekkend aanbod komt voor voorschoolse 
educatie zijn wij het eens. Wij kunnen begrip opbrengen voor de reacties uit het veld over de afslanking 
van het peuterspeelzaalwerk.  
Het valt ons zwaar om op dit punt de bezuinigingsdoelstelling te halen.  
 
Programma 8 Volksgezondheid en milieu  
Recentelijk hebben we gesproken over het klimaat- en duurzaamheidbeleid. Binnenkort gaan we, als 
raad, daar informeel over “brainstormen”. Tijdens het onlangs gehouden debat, heeft GB de vraag 
gesteld “hoe heilig is een CO2-neutraal Dalfsen in 2025”? De achterliggende gedachte is namelijk dat 
CO2 neutraliteit op zich helemaal niets zegt! Je kunt CO2 neutraal zijn in 2025 en tóch meer CO2 

uitstoten dan daarvoor.  
GB kiest daarom voor het kabinetsbeleid: in 2050 een CO2 arme economie! Zonder dat we daarbij een 
uitspraak doen over kernenergie. Dit is volgens ons namelijk een nationale en geen locale 
aangelegenheid.  
Een CO2 arme economie dus, waarbij de samenleving niet langer afhankelijk is van fossiele brandstoffen 
om in de energiebehoefte te voorzien. Hoe stellen wij ons dat voor?  

� Energiebesparing als eerste en belangrijkste speerpunt.  

� Stimulering van installaties voor biovergisting, zowel groot- als kleinschalig.  

� Forse inzet op zonne-energie, voor opwekking van warmte en elektriciteit.  

� Mogelijk maken van benutting van geothermische energie (aardwarmte).  

� Uitrollen van de gedachten van duurzaam Hoonhorst over de gehele gemeente.  

� Inpassing in de uitwerking van Bij Uitstek Dalfsen.  

� Stimulering van aanleg van netwerken van glasvezel kabel voor data uitwisseling.  

� Educatie en voorlichting.  



 
� Dwingende voorschriften in nieuwbouw- projecten.  

� Geen uitbreiding van grootschalige wind energie.  
 
Gemeentebelangen kiest dus niet voor CO2 neutraal, maar durft veel verder te gaan: een CO2 arme 
economie. Durft het college hier in mee te gaan? (16)  
Mensen willen zich van oudsher vestigen aan goede "wegen". Willen we de gemeente leefbaar houden, 
senioren of mensen met een beperking langer thuis laten wonen, meer economische bedrijvigheid 
stimuleren en (onnodige) vervoersbewegingen vermijden dan is een breedband verbinding onontbeerlijk. 
Steeds meer diensten op allerlei gebied worden straks enkel en alleen nog digitaal aangeboden. Hiervoor 
zal echter steeds meer data getransporteerd moeten worden over de bestaande koperverbindingen. Over 
enkele jaren is de technische grens van deze verbindingen bereikt. Om de komende jaren voldoende 
infrastructuur te hebben om allerlei ontwikkelingen op thuistechnologie te kunnen realiseren zullen we nu 
na moeten denken om ons digitale wegennet af te stemmen op het verkeer van morgen. Anders lossen 
we het fileprobleem op het wegennet in voor een nieuw fileprobleem. De snelweg van morgen is 
glasvezel. Wilt u een actieve rol spelen in het stimuleren van glasvezel of worden we overgeleverd aan 
de marktpartijen? (17)  
 
Programma 9 Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting Wij zijn het eens met de door u in de 
Woonvisie geformuleerde beleidsdoelen waarbij de doelgroepen senioren, starters op de koopmarkt en 
jongeren die het ouderlijk huis verlaten extra aandacht krijgen. Eveneens onderschrijven wij dat de 
gemeente moet streven naar kwalitatief hoogwaardige, flexibele en onderscheidende woonmilieus. Mede 
vanwege de marktontwikkelingen zullen wij bij eventuele uitbreiding van het woning- en grondareaal 
constant de vinger aan de pols moeten houden. Het begrip gefaseerd ontwikkelen en bouwen zullen dan 
ook de komende jaren niet als onbekend mogen worden beschouwd.  
In afwijking van hetgeen gesteld is in de Voorjaarsnota met betrekking tot het bestemmingsplan 
Rosengaardeweg is het niet de gemeenteraad maar de gemeente die een beroep instelt bij de Raad van 
State.  
In Oudleusen krijgt het dorpsplan plus een vervolg. In Hoonhorst loopt het in september van dit jaar af. 
Hoe wordt hier een vervolg aangegeven? (18)  
 
Voorzitter,  
Wie scheep is moet varen!  
Als coalitiepartij voelen we ons als een vis in het water.  
Als gemeente varen we de juiste koers en roeien we met de riemen die we hebben.  
 
Juni 2011  
De fractie van Gemeentebelangen Dalfsen  
Jos Ramaker, Peter Meijerink, Hein Mekelenkamp, Ruud van Leeuwen, Hans Ellenbroek, Herman Kleine 
Koerkamp en Inge Snijder-Haarman  
 
Op de met (nr) aangegeven passages verwachten we een reactie van het college. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Algemene beschouwingen bij de Voorjaarsnota 2011 

 
Op de met [nummer] aangegeven passages vragen wij van het college en of fracties een reactie.  
 

 

Inleiding 

Als je een beeld bij deze VJN 2011 wilt, kiezen we voor een foto waarop zowel opklaringen en 
overgetrokken wolken als dreigende nieuwe wolken te zien zijn. 
Het afgelopen jaar is hard gewerkt aan het maken van keuzes voor en het realiseren van de nodige 
bezuinigingen. We lezen dat het grootste deel hiervan uit het raaddocument zijn benoemd en ook 
realistisch geacht worden. Sterker nog: er lijken meer mogelijkheden te zijn dan van tevoren bedacht en 
bovendien vallen de Haagse gelden mee. Opklaringen dus. 
Maar ook de donkere wolken tot voorbij de horizon van de decentralisatie – met name WSW – zijn 
gemeld. Dit overzien we met elkaar nog niet. Zeker niet na de stemming over het bestuursakkoord. 

Burgerschap verankeren in de samenleving 

Er komen meer taken en verantwoordelijkheden naar de gemeente. Maar heeft de gemeente, heeft de 
overheid antwoord op alle uitdagingen? De verantwoordelijkheid ligt primair bij de burger zelf en de 
overheid stimuleert en vormt een ultiem vangnet. Als de overheid handelt vanuit vertrouwen op de 
inwoners, kan dit zeker renderen. 
 
Niet alleen de bezuinigingen en de verplichting voor gemeenten om beleid te maken binnen het kader 
van de WMO moeten tot nadenken stemmen over de grenzen en vorm van onze verzorgingsstaat. Wie 
de verzorgingsstaat serieus neemt en mee wil werken aan de herinrichting hiervan, zal zich voornamelijk 
moeten richten op betekenis en ontwikkeling van burgerschap. Hierin staat de vraag centraal hoe burgers 
verantwoord kunnen deelnemen aan de complexe samenleving. Vanuit christelijk perspectief gaat het 
dan niet in de eerste plaats om het eigenbelang. Vanuit de liefde en verantwoordelijkheid die God in het 
leven geeft, worden burgers opgeroepen tot verantwoorde zorg voor jezelf, voor je naaste en je 
leefomgeving. 
 



Hierbij hebben we te maken met een trend van vergrijzing en tegelijk ontgroening. Bovendien krijgen we 
te maken met instroom van jongeren uit de zgn. “grenzeloze generatie”. Zozeer gericht op (digitale) 
netwerken en op het eigen plezier dat dit ten koste gaat van zichzelf en de maatschappij.  
 
Burgerschap en het recht om zorg te verlenen en te ontvangen vragen om sterke verankering in onze 
samenleving. Dan wordt bijvoorbeeld de mantelzorg (misschien wel een van de meest verstrekkende 
vormen van burgerschap) ingebed in die samenleving, waarin we samen zorg  
dragen. Dit patroon te stimuleren zien we als een taak en verantwoordelijkheid voor de gemeente. 
Inzoomen op de juiste schaal om zorgvraag te zien en zorgverlening te stimuleren. De schaal van de wijk 
- wijkgericht werken - is volgens de ChristenUnie een van de antwoorden op de uitdagingen van morgen. 
 
Naar aanleiding van deze korte beschouwing komen we bij de beoordeling van de plannen voor 2012 met 
enkele voorstellen: onder andere mantelzorg en vrijwilligerswerk. 
[1, graag een reactie van het college op het thema burgerschap] 

De toekomst van de gemeente Dalfsen 

 
Op dit moment wordt het BKO (BestuursKrachtOnderzoek) uitgevoerd, de gemeente benoemt haar 
sterke en zwakke kanten en we verkennen diverse samenwerkingsmodellen met andere gemeenten. 
Wat zijn voor de ChristenUnie belangrijke overwegingen voor toekomstige keuzes? Dat zijn niet per se de 
huidige grenzen van de gemeente. Wat dan wel? 
1. De gemeentelijke overheid opereert het dichtst bij de mensen.  

• Voor de inwoners moet de gemeente toegankelijk blijven. 

• Vanuit de gemeente moeten de burgers benaderbaar blijven. De gemeente (en hiertoe 
behoren ook bestuurders) moet in staat zijn de aanwezige gemeenschappen te blijven 
onderscheiden en op maat te kunnen dienen. Vitaliteit van gemeenschappen bouw je 
immers op onderlinge verbindingen. Kennen (dichtbij zijn) is een voorwaarde voor 
wederzijds vertrouwen. 

2. De gemeente moet kunnen voldoen aan actuele eisen en verwachtingen van dienstverlening. 
3. Tegelijk wil Dalfsen de komende tien jaar invulling geven aan haar missie en visie. 
4. De gemeente moet over voldoende deskundigheid (kunnen) beschikken om regelgeving te 

kunnen maken, te kunnen uitvoeren en te kunnen handhaven. 
5. De kosten dienen voor de afzonderlijke programma’s en hiermee voor de inwoners acceptabel te 

blijven. 
 
Samenwerking, mogelijk in meerdere vormen, kan hierin een middel zijn. In welke samenstelling en in 
welke mate hangt af van de uitkomst van het BKO. Vervolgens zullen college en raad de vragen moeten 
beantwoorden. 
We vinden dit best een spannende zaak, maar willen er ook graag nuchter mee omgaan.  
[2, graag een reactie van het college op het gestelde] 
 

Het lopende jaar 2011 

Eerst het lopende jaar. Uit de cijfers blijkt dat we over de totale begroting heen een klein overschot 
noteren. Dit is erg goed als we ons realiseren welke bezuinigingen er allemaal achter zitten. In die zin ook 
een compliment voor het college en de ambtelijke organisatie voor deze wijze van opereren.  
 
Tegelijk wel een vraag: waar doet volgens het college de afgesproken bezuiniging de meeste pijn, 
waarom, en is dit nog verantwoord? [3] 
 
 
Verder is het zaak om alert te blijven. Hebben we inderdaad de risico’s goed in beeld? We denken met 
name aan het tekort op de WSW. Heeft het college de overtuiging dat het verwachte tekort aan het eind 
van dit jaar niet is overschreden? [4] 
 



Goede communicatie blijft nodig om de zich intensiverende bezuinigingen goed bij de betrokkenen te 
laten landen. En op onderdelen zijn dit alle inwoners van de gemeente. 
 
Voor 2011 is er bij de ChristenUnie vertrouwen dat we goed uitkomen. 
 
 
Wel hebben we nog een paar specifieke vragen, opmerkingen en suggesties voor het jaar 2011: 
 
1. Informatievoorziening en dienstverlening: 

• Onze informatievoorziening over statussen en planning van (met name RO en grote) 
projecten moet en kan beter. Burgers en bedrijven missen vaak de procesgang en de 
essentiële informatie over meerjarenprojecten zoals de N340, het Waterfront, de N377 en 
de Trefkoele. We zien graag een permanente oplossing in de vorm van een eenvoudige, 
maar doeltreffende weergave op de gemeentelijke website. Is dit een onderwerp dat we 
mogen verwachten in de nieuwe communicatienota? [5] 
We verwachten dan b.v. antwoord op de volgende vragen over de N340: op welk 
moment kunnen we de concretisering van aanpassingen op het onderliggende wegennet 
verwachten? Koersen we nog steeds op een voor de gemeente Dalfsen kostenneutrale 
oplossing? Nu hopen we het antwoord van het college te krijgen. [6] 

• We zien graag een concretisering van de aangekondigde doelstelling om inwoners via de 
site te informeren over de status van processen. Wanneer zijn welke statussen voor 
extern gebruik beschikbaar? [7] 

2. Hoorzittingen. We hebben vorig jaar met de bezuinigingen het budget hiervoor geschrapt. 
Tegelijk vinden we in deze VJN het voorstel om een gewenste hoorzitting in het project mee te 
begroten. Dit vinden we een goede benadering, omdat hier het belang van een hoorzitting aan 
het belang van een onderwerp wordt gekoppeld. We lanceren dan ook direct een voorstel: voor 
de nieuwe wijk Ooster-Marke verwachten we – op basis van een gloedvol betoog van 
burgemeester Noten over het uitwerkingsplan Missie en Visie recentelijk in de commissie – een 
vergaand voorstel over de opzet. Met een concrete invulling van aspecten als architectuur, 
waterbeheer, energie, fysieke inrichting – inclusief groennormen, sociale en maatschappelijke 
inrichting (wonen, zorg en werk). De ChristenUnie stelt voor hierop een HOORzitting te 
organiseren in de ware betekenis van het woord. Niet alleen luisteren, maar gericht vragen 
kunnen stellen aan onafhankelijke deskundigen op de onderscheiden disciplines. Hiermee dient 
de raad de voorstellen op realiteitsgehalte te kunnen beoordelen. We vernemen graag of andere 
fracties hier ook voor voelen. [8] 

3. Opnieuw het programma dienstverlening: er worden 7 projecten vermeld, maar noch voor het 
programma noch voor de 7 projecten blijken concrete doelen geformuleerd. Dit vinden we ver 
onder de maat voor een bedrag van 120.000 euro. Wat gaat het opleveren? [9] 

4. Dan het ketenbeleid. Preventieve acties worden pas eind 2011 opgepakt. We vinden dit erg 
jammer en vragen ons af of dit anders had gekund of zelfs gemoeten. [10] 

5. Er wordt geschreven over de verdeling van het WMO-budget (€ 115.000). Wat levert dit concreet 
op? Met name voor kernen en dorpen? [11] 

6. Centrum voor Jeugd en Gezin: de VJN meldt dat ouders en jeugd deze voorziening goed 
gebruiken. We zien dit als een aanmoediging om dit conform plan verder invulling te geven. Hoe 
is het onlangs geconstateerde verschil met andere gemeenten te verklaren? We zien graag dit 
jaar nog concrete informatie over aantallen en effecten tegemoet. [12] 

 

Het meerjarenperspectief en concretisering in 2012 

 
Dan de doorkijk naar de komende jaren. De te verwachten financiële ruimte in de meerjarenbegroting 
zien we graag in eerste instantie bestemd voor de onzekere financiële situatie op het gebied van de 
WSW. 
Inhoudelijk gaan we kort in op negen onderwerpen. 
 



1. We noemden in de inleiding de mantelzorg als sprekend (of vaak zwijgend) voorbeeld en 
concretisering van burgerschap. We willen het niet gehonoreerde voorstel nr 2 graag 
gehonoreerd zien overwegen daarvoor een amendement in te dienen.  

2. Er ligt nog een motie van 8 november 2010 over maatschappelijke duurzaamheid: we missen de 
concretisering daarvan. Gaat het college de verkenning hiervan nog in 2011, waartoe de motie 
oproept, opleveren? De ChristenUnie geeft de suggestie mee hierin te werken vanuit de 
ingebrachte bijdrage van burgerschap. Dit kan concreet gemaakt worden door b.v. de inhoud en 
de betekenis van Duurzaam Hoonhorst verder te verkennen om deze aanpak zo mogelijk verder 
uit te spreiden over meerdere kernen en wijken. [13] 

3. In verband met het niet gehonoreerde voorstel ten aanzien van het steunpunt vrijwilligers willen 
we graag geïnformeerd worden over de effectiviteit van het steunpunt om het probleem van het 
vrijwilligerstekort op te lossen [14].  

4. Nieuwleusen Noord. Wat heeft het college voor concrete ideeën over de ontwikkeling van dit 
gebied? Aandacht en duidelijkheid na de keuze voor de weekmarkt in Zuid zijn volgens de 
ChristenUnie op zijn plaats. Hoe gaat het college hier de komende tijd mee om? [15] 

5. We hebben ernstige zorgen over voortijdige schoolverlating. We lopen ernstig achter op de 
doelstellingen. Zijn de genoemde maatregelen afdoende? Wat ons betreft is een plan de 
campagne nodig om deze ongewenste en schadelijke situatie aan te pakken. [16] We overwegen 
hiervoor een motie in te dienen.  

6. De ChristenUnie stelt voor een verkenning en proef te doen met een andere wijze van 
afvalinzameling samen met de ROVA. Dit naar aanleiding van ons bezoek bij de ROVA in mei jl. 
Dit komt neer op het scheiden van een aantal grote stromen (en dat is anders dan we nu gewend 
zijn), het vaker ophalen van groenafval (zeker in de zomer duidelijk winst voor alle huishoudens), 
en het wijksgewijs inzamelen van restafval (dat dan nog een zeer klein volume is). We zien graag 
in 2012 een verkenning en zo mogelijk in de tweede helft van 2012 een proef in een wijk. [17] 

7. De gemeente Dalfsen steekt nu en de komende jaren vele miljoenen in het kulturhusconcept, op 
basis van goede argumenten en verwachtingen. Tegelijk pleit de ChristenUnie voor het meetbaar 
maken van het effect van dit kulturhusconcept. Wat zijn de feitelijke externe effecten en zijn dit de 
gewenste effecten? Dit voorstel kan ook al worden opgepakt bij de huidige kulturhuzen [18]. 

8. Papierloze raad. We zien graag per 1 januari 2012 een eerste stap naar een papierarme raad. 
Goede functionaliteit ter ondersteuning van raadleden is hiervoor nodig. We stellen voor om 
gedurende een half jaar (tot zomer 2012) de proef “papierarme raad” te houden en vanaf de 
zomer 2012 de stukken grotendeels digitaal te verstrekken. [19]  

9. Recreatie en toerisme. We pleiten ervoor om Nieuwleusen meer neer te zetten als springplank 
naar het Reestdal en Lemelerveld als springplank naar de Sallandse heuvels. Te eenzijdige focus 
op de Vecht kan schaden. [20] 

 
We zijn deze algemene beschouwingen begonnen met een verwijzing naar wolkenformaties: opklaringen, 
dreigende wolken afgewisseld met blauwe luchten. We leven in een tijd van contrasten die scherp 
kunnen zijn, maar ook kleur geven.  
Als ChristenUnie beseffen we dat de bloei van onze gemeente afhankelijk is van de zegen van God.  
 
De fractie van de ChristenUnie van de gemeente Dalfsen, 
Rietje Lassche, Anne Nijburg en Luco Nijkamp 
 
18 juni 2011 

 
 
 
Overzicht van mogelijke amendementen en moties van de ChristenUnie. 
 
Amendement 1:  Mantelzorg 
Motie 1:   Plan de campagne schoolverlating 
Motie 2:   Meetbaarheid effecten kulturhus 
 
 



 
Algemene beschouwingen bij de 
Voorjaarsnota 2011 
 
 
 
 
Over de voorjaarsnota hangt sterk de schaduw van het bestuursakkoord. Een 
bestuursakkoord dat voorlopig niet is vastgesteld. Onlangs hebben we ons standpunt 
verwoord over dat bestuursakkoord. Dat doen we niet nog een keer. Wel herhalen we de 
mening dat het er alle schijn van heeft dat met het bestuursakkoord een bezuiniging wordt 
doorgedrukt. Het samengestelde geheel van taken is op zichzelf voor gemeenten 
aantrekkelijk. Ze krijgen meer invloed en zeggenschap over zaken die zich in de directe 
invloedssfeer van gemeenten afspelen. Maar het Rijk heeft er voor gekozen te bezuinigen 
door deze taken zonder of met veel te weinig budget over te hevelen. 
 
Dat is voor ons dan weer weinig aantrekkelijk. We begrijpen dat de uitkomsten van de 
behandeling van het bestuursakkoord de komende jaren nog de nodige gevolgen zal 
hebben. Voor deze voorjaarsnota hebben wij het even buiten beschouwing gelaten. 
 
Voor het overige is het meerjarenperspectief voor de gemeente goed te noemen. Het 
perspectief is zelfs dermate goed te noemen dat de vraag zich opdringt of we tijdens de 
begrotingsbehandeling niet een aantal besluiten hebben genomen die we niet zouden 
hebben genomen hadden we dit geweten. Dat is dan ook gelijk de eerste vraag aan het 
college om een reactie te geven op de bezuiniging voor gesubsidieerde instellingen. Bent u 
bereid nog eens te heroverwegen en zo mogelijk terug te draaien nu het 
meerjarenperspectief zoveel meer positief uitpakt? (1). 
 
De bij de begroting aangegeven voorgenomen bezuinigingen lijken grotendeels haalbaar, al 
moet uiteindelijk nog blijken dat het ook waarheid wordt. Dat is een compliment aan het 
college en zeker ook aan het ambtelijk apparaat. Daarmee blijft de financiële positie van 
Dalfsen voorshands gezond. 
 
De Programma’s 
 
Programma Beheer Openbare Ruimte 
 
Het programma bevat heel weinig nieuwe zaken maar daarentegen wel een aantal zaken 
waar al lang over gesproken wordt. 
Jammer en ronduit teleurstellend vinden we dat er weer niets over fietsbevorderende 
maatregelen in de kernen staat opgenomen. Laten we nu eens echt werk maken van het 
volledig zichtbaar maken van de hoofdfietsroutes in de kernen. En er is nog een wereld te 
winnen op goede voorzieningen voor parkeren van fietsen. Een jaarlijkse toename van 
bijvoorbeeld 40 plaatsen zou al een goede stap zijn. Het GVVP budget biedt hiervoor 
voldoende ruimte. Is het college bereid alsnog meer aandacht te geven aan dit onderdeel? 
(2). 
 
In mei is een besluit genomen over de uitbreiding van het aantal parkeerplaatsen bij het NSstation 
Dalfsen. In de voorafgaande commissievergadering heeft onze fractie een plan 
ingediend voor een goede landschappelijke inpassing op deze unieke plek. Wij stellen voor 
om een extra bedrag van €35.000 voor de inpassing in landschap te reserveren. Wij zullen 
ons inzetten om een gelijke extra bijdrage van de provincie hiervoor te krijgen. 
 
Programma Economische zaken 
 
Het versterken van de goede verstandhouding tussen gemeente en bedrijven wordt steeds 



belangrijker. Enerzijds zullen bedrijven door de vergrijzing en inperking van de 
overheidsbudgetten steeds meer moeite krijgen met het vinden van voldoende 
arbeidskrachten. Anderzijds krijgen lokale overheden te maken met de ‘wet werken naar 
vermogen’. 
 
Door te zoeken naar een creatieve en intensieve samenwerking kan een win-win situatie 
ontstaan. Een actieve voorlichtingscampagne in combinatie met een jaarlijkse 
prijstoekenning aan de meest Sociaal Ondernemer van de gemeente Dalfsen juichen we toe. 
 
Programma Onderwijs 
 
De voorstellen van het college met betrekking tot de Voorschoolse Voorzieningen en 
Educatie (VVE) gaan naar ons idee knellen met de ambitie. Die ambitie is immers het 
terugdringen van achterstanden bij kinderen voordat zij naar de basisschool gaan. Hierover 
is voldoende gezegd in de commissie van 6 juni. Wij stellen voor de benodigde 42 duizend 
Euro alsnog uit het positieve resultaat van de meerjarenbegroting te bestemmen voor dit 
onderwerp. 
 
Het is goed om het leerlingenvervoer eens nader te beschouwen. En daar waar mogelijk 
leerlingen die dat zelfstandig kunnen ook zelfstandig te laten reizen. Deze voorziening moet 
echter wel beschikbaar blijven voor leerlingen die vanwege belemmering in hun 
ontwikkeling, cognitief of lichamelijk, niet in staat kunnen worden geacht dit zelfstandig te 
doen. 
 
De begeleiding op de bussen kan ons inziens niet overgelaten worden aan de chauffeurs die 
hun aandacht bij het verkeer moeten houden. Zolang er leerlingen met psychische en/of 
psychiatrische problemen vervoerd worden is begeleiding op de bus noodzakelijk. 
 
Programma Cultuur Sport en Recreatie 
 
Voor de Trefkoele, de Schakel en Hoonhorst moeten nog belangrijke beslissingen vallen. Nu 
voor de eerste twee een mogelijkheid van een ruimer budget is geschapen staan wij er open 
voor om dit, bij een goed plan, ook voor Hoonhorst te doen. 
Voor ons is het eenzijdig stoppen door het College van de privatisering van de Mozaíek nog 
steeds onverteerbaar. Wij vragen het College op om dit toch weer op te pakken. (3) 
 
Bij Recreatie en Toerisme zien we nog steeds teveel organisaties die zich met een onderdeel 
daarvan bezig houden. We participeren wat af, maar we zien weinig ontwikkeling. Overigens, 
bij recreatie denken wij in de eerste plaats aan onze 27.000 inwoners en wat minder aan 
toerisme. 
 
Opvallend is dat gezegd wordt, dat de realisatie van het pontje Hessum volgens planning 
verloopt. Volgens ons had het allang moeten varen. We vragen ons af of het er ooit van komt 
en of we het niet beter kunnen schrappen. 
 
Programma Sociale Voorzieningen en Maatschappelijke Dienstverlening 
 
Uitgaan van de eigen kracht van de gemeente vinden wij een goed uitgangspunt. Dalfsen is 
van een dermate omvang dat we onze samenleving kennen, weten wat er speelt en 
gemakkelijk verbanden kunnen leggen. Hier hoort bij dat de organisatie goed is ingericht en 
aan de vragen kan voldoen; en dat op een schaal van de menselijke maat. Dat stelt ons in 
staat de regierol goed te vervullen waardoor er minder aan de markt hoeft te worden 
overgelaten; iets waar de Partij van de Arbeid toch al geen groot voorstander is zoals u weet. 
De forse rijksbezuinigingen in het sociale domein zullen meer mensen met een lager 
inkomen en/of een beperking in de problemen brengen. Nog meer kinderen zullen niet die 
kansen krijgen die ze verdienen. Armoede is meer dan geldgebrek alleen. De gevolgen 



hiervan zullen vroeg of laat zichtbaar worden. 
In 2008 en 2009 is vanuit extra rijksgelden een bedrag voor kinderen van minima 
beschikbaar gekomen. Vorig jaar heeft een particulier initiatief hier voor extra financiën 
gezorgd. Heeft zich ook dit jaar zo'n kans voorgedaan? Zo niet, is het College dan bereid 
hier zelf een bedrag voor vrij te maken?? (4) 
 
Na ruim 4 jaar WMO, waarin het de eerste jaren voornamelijk ging om de huishoudelijke 
verzorging, lijkt nu de aandacht vooral uit te gaan naar de financiën. Het wordt nu dan ook 
zaak om inhoudelijk te zorgen voor een echt samenhangend beleid op het gebied van 
wonen, zorg en welzijn. In plaats van een nieuwe beleidsnota op dit terrein stellen wij voor 
om de niet gehonoreerde budgetaanpassing WMO-mantelzorgers alsnog te honoreren. Is 
het college daartoe bereid. (5) 
 
Enige tijd geleden spraken we over het project ‘Kanteling’ in de WMO met als belangrijkste 
uitgangspunt ‘maatwerk leveren’. Het is erg stil rond dit onderwerp waardoor we ons 
afvragen hoever het hier mee staat. (6) Eenzelfde vraag hebben we ten aanzien van de 
invulling van de maatschappelijke stages door scholieren.(7) 
 
Tijdens de begrotingsvergadering hebben we de nieuwe reservering sociale duurzaamheid 
uit grondverkopen in het leven geroepen. De bedoeling is de sociale samenhang en cohesie 
in wijken te versterken. Wij vragen ons af welke initiatieven het college hiertoe heeft 
ondernomen en gaat ondernemen. (8) 
 
Programma Ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting. 
 
Wij zijn verheugd te lezen dat het college nieuwe initiatieven gaat ontwikkelen om het 
woningbezit voor de minder draagkrachtige te bevorderen. 
Door hoge huizenprijzen en de strengere regels bij het verkrijgen van een hypotheek is het 
voor starters op de koopmarkt bijna niet mogelijk een passend huis aan te kopen. 
Startersleningen en ook de regeling CPO kunnen deze doelgroep helpen hun ambitie/wens 
wel te kunnen verwezenlijken. 
 
Op het gebied van woon- werk- en leefomgeving staan behoorlijk veel projecten op stapel. 
Wij vragen ons af hoe realistisch het is dit op korte termijn tot uitvoer te kunnen brengen. 
U zegt actueel te willen handhaven bij bouwtoezicht, maar indien de effecten van de 
overtreding beperkt blijven hier niet te veel tijd aan te willen besteden. Voor omwonenden is 
overlast, overlast. Er van uit gaand dat u actief handhaaft vinden we het lastig dit te 
interpreteren. Kunt u dit toelichten. (9) 
 
Het meerjarenperspectief. 
 
Bij de beoordeling van de financiële meerjarenperspectief zie je de spagaat waar we als 
gemeente in zitten. Enerzijds zijn flinke bezuinigingen en verhoging van de belasting 
noodzakelijk om de structurele baten en lasten in het meerjarenperspectief in evenwicht te 
houden. Anderzijds is er een aanzienlijke buffer, versterkt door de steeds weer meevallende 
echte resultaten en het trage verloop van de investeringen. 
 
Wij stellen voor de structurele overschotten uit het meerjarenperspectief te gebruiken voor: 
- Aanzuiveren van het tekort op het peuterspeelzaalwerk 
- Aanvullen van de middelen voor de ondersteuning van mantelzorg(ers) (niet 
gehonoreerde budgetaanpassing 2) 
- Het ongedaan maken van de korting op de gesubsidieerde instellingen 
- Het medefinancieren van het inpassen het landschap van het parkeerterrein bij het 
station (€ 35.000,-) 
De eerste drie zijn structurele aanpassingen, de laatste is een incidentele investering. 
 



 
Algemene Beschouwingen bij de Voorjaarsnota 2011 
Dalfsen, 20 juni 2010 
Fractie VVD 
 
 
Geachte voorzitter, 
 
Inleiding 
In het voorjaar krijgen alle fracties uit de raad weer de gelegenheid de algemene politieke beschouwingen 
uit te spreken. De VVD fractie wil graag een aantal onderwerpen aan de orde stellen die voor ons 
belangrijk zijn en onze overwegingen met u delen. 
Ik ben nu iets meer dan een jaar fractievoorzitter van de VVD. Er zijn mij in deze raad een aantal zaken 
opgevallen, veel positieve dingen maar ook dingen die voor verbetering vatbaar zijn. Om met de positieve 
zaken te beginnen: alle fracties in de raad proberen gezamenlijk de zaken voor onze gemeente zo goed 
mogelijk te regelen. Iedere fractie vanuit zijn eigen achtergrond en principes maar de grondhouding is 
constructief en gericht op het algemeen belang. Natuurlijk is er regelmatig verschil van mening en dat zou 
niet best zijn als dit niet het geval was. De hijgerige manier van politiek bedrijven die je in Den Haag ziet, 
is hier gelukkig ver te zoeken. Dat is tevens de keerzijde van de medaille. Wat de VVD fractie betreft mag 
het allemaal wel wat spannender in de raad. Het is soms erg saai, technisch en langdradig. Wij gaan als 
fractie in ieder geval proberen de debatten spannender te maken zodat niet alleen burgers op tribune 
maar ook de raadsleden bij de les blijven! 
 
Wijze van bezuinigingen / kaasschaafmethode 
Uit de voorjaarsnota 2011 concludeert de VVD fractie dat de bezuinigingen op koers liggen. Ook in deze 
nota nauwelijks tot geen nieuw beleid. De 3 “O”’s zijn leidend. Dit principe ondersteunen wij. Maar zoals 
wij tijdens de behandeling van de najaarsnota 2010 hebben aangegeven zijn wij niet blij met het gebrek 
aan gemaakte keuzes voor de bezuinigingen. De kaasschaafmethode die gehanteerd wordt, begint nu de 
“wrange” vruchten af te werpen. Diverse organisaties die door de gemeente gesubsidieerd worden, 
voelen de bezuinigingen in hun portemonnee. Maar het is nog niet te laat om de ingeslagen weg te 
verlaten en een aantal bezuinigingen nog eens kritisch tegen het licht te houden. Aan het einde van ons 
betoog geven wij als fractie aan waar volgens ons een heroverweging wenselijk zou zijn. Gezien de 
meicirculaire en de consequenties die dit heeft voor het meerjarenperspectief van de gemeente Dalfsen 
is er enige ruimte. Waarbij wij er natuurlijk niet voor pleiten het geld zo snel als mogelijk uit te geven! Wij 
ondersteunen het behoedzame financiële beleid van de gemeente. 
 
Veiligheid 
Dalfsen is de 3

e
 veiligste gemeente van Nederland. Dit is gebleken uit de AD Misdaadmeter. Ook in de 

provincie Overijssel scoort de gemeente Dalfsen altijd goed als het om veiligheid gaat. Een prestatie om 
trost op te zijn waar we als gemeente blijvend in moeten investeren! Nou zeggen ranglijsten niet zo veel 
maar ook op basis van de website www.waarstaatjegemeente.nl (opgesteld door KING) doet Dalfsen het 
goed qua overlast en onveiligheid. 
Een aandachtspunt is naar de mening van de fractie het vandalisme. In de beleving van de burgers wordt 
er in de gemeente Dalfsen veel vernield, met name in de weekeinden. Dit is ook de periode dat er 
nauwelijks politieagenten op straat surveilleren. Tenminste, onze fractie ziet ze niet ... De VVD fractie 
pleit dan ook voor aanpak van het vandalisme door vooral in de weekeinden extra maatregelen te nemen. 
Wij denken daarbij aan cameratoezicht op plaatsen waar jongeren samenkomen maar ook bijvoorbeeld in 
de winkelstraten. Er gaat een preventieve werking vanuit en het wordt voor de politie makkelijker 
eventuele raddraaiers aan te pakken. Daarnaast is extra toezicht bij de stopplaatsen van de discobus aan 
te bevelen, het liefst door de politie, maar wij weten ook dat zij daar de capaciteit niet voor hebben. Ons 
alternatief is het inhuren van particuliere beveiligers. Erkent het college dat het vandalisme (overlast en 
vernielingen) een probleem is? Is het college het met de VVD eens dat de aanpak van vandalisme 
geïntensiveerd moet worden hetzij door de politie hetzij door particuliere beveiligers? Weet het college 
voor hoeveel Euros er op jaarbasis vernield wordt in de gemeente Dalfsen? Als je dat namelijk weet, kun 
je de door ons voorgestelde maatregelen betalen. Er wordt door extra (camera)toezicht minder schade 
aangericht. Er is daarom ook minder geld nodig om de schade in de openbare ruimte te herstellen.  



 
Duurzaamheid 
De VVD fractie vindt dat ambities van de gemeente realistisch moeten zijn. Als blijkt dat eerder gekozen 
uitgangspunten niet haalbaar zijn, in dit geval gaat het over CO2 reductie, dan moet je dat als raad 
erkennen en je ambities durven bijstellen. We kunnen en moeten ambities hebben maar we moeten niet 
verder willen springen dan de poolstok hoog is. Niets doen is niet goed maar bekijk de ambities ook in het 
grotere geheel. 
De VVD fractie blijft tegen het plaatsen van windmolens, wij willen er als fractie geen tijd en energie meer 
instoppen. De VVD wil graag dat het college haar tijd en energie stopt in projecten die de duurzaamheid 
bevorderen en wij vinden het belangrijk dat de inwoners van onze gemeente daarbij betrokken worden. 
Denk daarbij aan “Duurzaam thuis”, duurzame projecten voor het bedrijfsleven en “Duurzaam 
Hoonhorst”. Laten we ervoor waken dat we met z’n allen geen Don Quichottes worden! Don Quichot werd 
namelijk wereldberoemd als symbool voor onpraktisch idealisme: zich tegen de klippen op inzetten voor 
een hoger doel met een onbevredigend resultaat. 
 
Ruimtelijke Ordening 
De gemeente Dalfsen is een prachtige gemeente om te wonen. Landelijk gelegen, dichtbij Zwolle met al 
haar voorzieningen en een redelijk gevarieerd woningaanbod. 
De VVD volgt met grote interesse het woningbouwprogramma zoals dat de komende jaren zijn beslag zal 
gaan krijgen in met name Dalfsen (Waterfront en Ooster Dalfsen) en Nieuwleusen (Ooster Bouwlanden). 
De economische situatie is onzeker en op termijn is er sprake van een krimpende bevolking. Dat vraagt 
om een zorgvuldige monitoring van de bouwmogelijkheden zodat er geen overcapaciteit ontstaat. Een 
speciaal aandachtspunt is de bestaande bouw in relatie tot nieuwbouw. In de gemeente Dalfsen staat 
een groot aantal bestaande woningen lang te koop. We moeten als gemeente voorkomen dat door te 
veel nieuwbouw bestaande woningen onverkoopbaar worden/zijn. De graadmeter voor het college is 
weliswaar de vraag/belangstelling voor kavels maar deelt het college onze zorgen ten aanzien van de 
woningmarkt? 
 
WMO 
De WMO is een open einde regeling. Het is erg moeilijk te voorspellen hoe de vraag naar zorg uit de 
WMO zich zal gaan ontwikkelen. Daarnaast is ook onduidelijk welke taken vanuit de AWBZ overgeheveld 
worden naar de WMO en op welke wijze deze gedecentraliseerd worden naar de gemeente. Hoeveel 
budget gaat er mee? En is uit dat budget alle zorg te betalen? De WMO blijft dus de aandacht vragen 
zowel financieel als beleidsinhoudelijk. 
Wat ons opvalt en wat wij erg jammer vinden is dat de bezuinigingen op de WMO voor 2011 niet gehaald 
worden met name als het gaat om het afschaffen van vergoedingen voor oplaadkosten en de halvering 
van de autokostenvergoeding. Dit had het college kunnen voorzien omdat de verordeningen om deze 
bezuinigingen te realiseren gewijzigd moeten worden door de raad. Dit kost de nodige tijd. 
Daarnaast heeft een van onze leden geconstateerd dat in het Eshuisgebouw allerlei oude dan wel 
afgeschreven rolstoelen, rollators en een enkele scootmobiel liggen. De VVD fractie begrijpt dat 
hergebruik van dit “oude” materiaal lastig is –de administratieve rompslomp kost meer geld dan dat 
hergebruik oplevert- maar wij stellen het college voor om er “klein geld” van te maken. Breng het oude 
materiaal naar een ROC en laat scholieren dit in het kader van een opleiding opknappen en verkoop het 
vervolgens of schenk het opgeknapte materiaal bijvoorbeeld aan armlastige landen. Doe er iets nuttigs 
mee zodat het niet langer staat weg te roesten in een donker gebouw. Graag horen wij wat u met het 
oude materiaal van plan bent. 
 
WSW - WEZO/Larcom 
Dan wil ik ook van de gelegenheid gebruik maken een aantal opmerkingen te maken over het 
hoofdpijndossier “WEZO” en als we niet uitkijken ontwikkelt dit dossier zich tot een permanente migraine! 
In de Voorjaarsnota wordt al geanticipeerd op de toenemende kosten. Dit wordt in eufemistische 
bewoordingen van het college bijramen genoemd. In het jargon van de VVD heet het gewoon bijlappen. 
Het bijramen wordt pas besproken tijdens de behandeling van de programmabegroting in het najaar. De 
VVD wil nu graag weten welke extra bezuiniging(en) de gemeente Dalfsen te wachten staat om het tekort 
te dekken? Over het bestuursakkoord, met name het onderdeel wet Werken naar vermogen, is tijdens het 



VNG congres uitgebreid gesproken. Is inmiddels meer duidelijk hoe zich dit zal gaan ontwikkelen? Graag 
een toelichting van het college op beide punten. 
De WEZO is wat de VVD fractie betreft ons eigen Griekenland. De opgebouwde schulden uit het verleden 
zullen geherstructureerd moeten worden en dat doet pijn in de portemonnee. Maar evenals aan 
Griekenland kunnen ook aan de WEZO eisen gesteld worden ten aanzien van de bedrijfsvoering en het 
management. In de raad worden regelmatig vragen gesteld over hoe het gaat bij de WEZO. Het antwoord 
van het college is standaard, we doen wat we kunnen. Maar wij nemen daar als fractie geen genoegen 
meer mee. We zijn als Dalfsen weliswaar een kleine gemeente en hebben niet zo veel invloed binnen het 
WEZO bestuur maar wij roepen de wethouder op er meer bovenop te zitten en zich niet met een kluitje in 
het riet te laten sturen! Wij willen graag op tijd geïnformeerd worden over ontwikkelingen en deze niet uit 
de krant vernemen zoals de afgelopen periode gebeurd is. 
Dit brengt mij bij de vraag die we ons als gemeente sowieso moeten stellen. Willen we op de langere 
termijn wel door met de WEZO? Helemaal als de gemeenten nog meer taken krijgen binnen de wet 
Werken naar vermogen. Is de WEZO dan de meest geschikte partner? Het is volgens onze fractie zinvol 
om gezien alle ontwikkelingen die eraan komen de huidige situatie kritisch tegen het licht te houden. 
 
Conclusie 
Zoals aan het begin van deze beschouwingen aangegeven heeft de VVD moeite met een aantal 
bezuinigingen. Bij deze bezuinigingen vragen wij ons af of je kind niet met het badwater weggooit: 

- Bezuiniging op het peuterspeelzaalwerk / VVE; Kinderen zijn in onze ogen de toekomst. Daarin 
moet geïnvesteerd worden. De bezuiniging die het college voorstelt op het peuterspeelzaalwerk 
past daar wat ons betreft niet in. 

- Onderhoud van wegen; nu minder investeren in onderhoud levert op korte termijn geld op maar 
kan ons op lange termijn duur komen te staan. Wij willen het college en de andere partijen 
serieus in overweging nemen hier nog eens naar te kijken. In hoeverre vinden wij een 
kwaliteitsvermindering van de wegen binnen en buiten de bebouwde kom acceptabel? 

- Dit geldt ook voor het toezicht bouw en milieu. Voor de VVD is met name de handhaving van 
milieuvergunningen een zwaar punt. Veiligheid gaat voor alles en het laatste waar wij als fractie 
op te zitten te wachten is een (milieu)ramp waarbij later blijkt dat de vergunning wel voldoet maar 
dat er niet of onvoldoende is gehandhaafd. 

Concluderend; de gemeente Dalfsen ligt financieel op koers. Het meerjarenperspectief is sluitend, maar 
de bezuinigingen die effect beginnen te krijgen, hakken er op sommige plekken in de samenleving diep 
in. Zoals wij tijdens de bespreking van de najaarsnota 2010 al aangegeven hebben, vinden wij het 
doodzonde dat er geen beargumenteerde keuzes zijn gemaakt vooral bij instellingen die door de 
gemeente gesubsidieerd worden. 
De komende jaren werkt het college verder met de kaasschaaf maar zoals het zich laat aanzien is de 
schaaf behoorlijk bot of wordt er oude kaas gebruikt. Er vallen nogal wat brokken af waarvan wij ons 
afvragen of dat de juiste stukken zijn! 
Ik dank u voor uw aandacht. 
 
Namens de VVD fractie, 
Karen Broekman 
Gerrit Schoonhoven 
 


